
 

Protokół nr LV/2021 

z Sesji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytej w dniu 30 grudnia 2021 roku 

VIII kadencja 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 8:15    Godzina zakończenia obrad: 8:53 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich  

 

Ad. pkt. 1.  Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik otworzył LV sesję Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich VIII kadencji, która została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

 

Powitał Radnych Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich, Burmistrza Ząbkowic Śląskich Pana 

Marcina Orzeszka, Zastępcę Burmistrza Pana Dariusza Małozięcia, Sekretarz Gminy Panią 

Justynę Giryn, Skarbnika Gminy Panią Beatę Bedri, Radcę Prawnego Panią Kamilę Rutkowską 

– Krehut, Radcę Prawnego Pana Michała Kucharskiego oraz wszystkich przybyłych na sesję. 

  

Ad. pkt. 2.   Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że w obradach uczestniczy 21 Radnych, 

co stanowi odpowiednie quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne decyzje.  

 

Radni Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich biorący udział w sesji:  

(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

1. Beata Bereźnicka       

2. Krzysztof Cupiał    

3. Andrzej Dominik    

4. Dariusz Gancarz  

5. Franciszek Gawęda 

6. Jacek Górowski   

7. Małgorzata Grzesik 

8. Bożena Gwóźdź    

9. Magdalena Halikowska   

10. Janusz Labok     

11. Ryszard Pawłowski    

12. Stanisław Płachytka  

13. Piotr Rogowski   

14. Dorota Sierka     

15. Jadwiga Smarżyk   udział w sesji on-line  

16. Błażej Sobala      

17. Grażyna Sobór   udział w sesji on-line    

18. Irena Szewczyk    

19. Piotr Warzocha   udział w sesji on-line   

20. Arkadiusz Wilczewski     

21. Ewa Żurek 



 

Poinformował, że protokół z obrad LV Sesji Rady Miejskiej prowadzić będzie Pani Marta 

Kurpiel-Tokaruk.  

 

 

Ad. pkt. 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich. (projekt nr 1) 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich na 2022 rok. (projekt nr 2) 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Stałych Komisji 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich na 2022 rok. (projekt nr 3) 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich na 2022 rok.(projekt nr 4) 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/142/2019 Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych oraz w schronisku dla osób bezdomnych z usługami 

opiekuńczymi.(projekt nr 5) 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVII/243/2020 z dnia 

14 grudnia 2020 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi.(projekt nr 6)  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części miasta Ząbkowice Śląskie.(projekt nr 7) 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zakończenie obrad. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wycofała z porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały nr XXXVII/243/2020 z dnia 14 grudnia 2020 r. w sprawie określenia 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi.(projekt nr 6)  

 

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

nawiązanie współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Ząbkowice Śląskie, a Miastem i Gminą 

Kańczuga (projekt nr 8) 

 

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 



Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie miasta i gminy na 2021 rok (projekt nr 9)  

 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

wniesienia skargi na rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego (projekt nr 10)  

 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2021 (projekt nr 11)  

 

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich. (projekt nr 1)(Uchwała nr LV/361/2021) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska powiedziała, iż w par. 2 

projektu uchwały jest nieprawidłowy zapis „Przewodniczącemu Rady Miejskiej”, a winno być 

„Przewodniczącemu Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich”. Dodała, że ten sam zapis występuje 

również w projektach uchwały nr 2, 3, 4 w par. 2. Podała, że w par. 84 Statutu Gminy 

Ząbkowice Śląskie, określone są zasady i zakres kontroli dokonywanych przez Komisje 

Rewizyjną względem Burmistrza gminnych jednostek organizacyjnych i jednostek 

pomocniczych gminy, wynika z tego paragrafu, iż Komisja Rewizyjna kontroluje działalność 

Burmistrza i wymienionych jednostek pod względem legalności, gospodarności, rzetelności 

oraz celowości; dodała, że z zapisu tego wynika, że Komisja Rewizyjna nie ma analizować, a 

kontrolować. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział, że 

uważa, iż stwierdzenie „ powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej” jest jednoznaczne, 

skoro Rada Miejska Ząbkowic Śląskich uchwala uchwałę, to wiadomym jest, iż dotyczy to 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich oraz dodał, że zostanie to dopisane. 



 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska powiedziała,  

że wszędzie jest zapisane analizować, a nie kontrolować. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział,  

że mówił o zapisie par. 2 uchwał dotyczących planów pracy Komisji oraz Rady Miejskiej.  

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

16 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich na 2022 rok.  

(projekt  

nr 2)(Uchwała nr LV/362/2021) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Stałych 

Komisji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich na 2022 rok. (projekt nr 3) 

(Uchwała nr LV/363/2021) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 



Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk nie wzięła udziału w głosowaniu. 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich na 2022 rok. (projekt nr 4)(Uchwała nr LV/364/2021) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusje i poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy 

projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/142/2019 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych 

oraz w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. (projekt nr 5)(Uchwała 

nr LV/365/2021) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Arkadiusz Wilczewski zapytał jak to się 

technicznie odbywa;  jak płaci się za osoby bezdomne, skoro nie ma obowiązku 

meldunkowego; jak ustala się, że bezdomny jest z Gminy Ząbkowice Śląskie. 



 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Izabela Lisowska podała, że w kwestii 

umieszczania, kierowania osób bezdomnych, bądź zagrożonych bezdomnością decyduje 

ostatnie miejsce zameldowania. Jeżeli dana osoba była zameldowana na terenie Gminy 

Ząbkowice Śląskie nawet 15 lat temu - jest mieszkańcem tej gminy; jeżeli osoba przebywająca 

z innej gminy, z innego rejonu Polski jest na terenie Gminy Ząbkowice Śląskie, a wymaga 

takiego umieszczenia, Ośrodek Pomocy Społecznej w Ząbkowicach Śląskich kontaktuje się 

Ośrodkiem Pomocy Społecznej w miejscowości, w której ostatnio przebywał, był 

zameldowany. W tym przypadku bezdomny/ zagrożony bezdomnością kierowany jest do 

danego ośrodka przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Ząbkowicach Śląskich, a płatność ponosi 

za niego gmina, w której ostatnio przebywał, był zameldowany. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Ząbkowice Śląskie.(projekt nr 7) 

(Uchwała nr LV/366/2021) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Jarosław Trześniak 

poprosił o wprowadzenie poprawki w pkt. 7 uzasadnienia do uchwały. Wykreślenie czerwca 

2001 i zastąpienie tej daty, datą 2021 oraz w wierszu 5 słowo zostanie, zastąpić słowem został. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda  zapytał czy zmiana dotyczy 

dostosowania miejsc parkingowych do ilości miejsc zamieszkania. 

 



Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Jarosław Trześniak  

odpowiedział, że do ilości mieszkań. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy 

Gminą Ząbkowice Śląskie, a Miastem i Gminą Kańczuga (projekt nr 8) 

(Uchwała nr LV/367/2021) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda  poprosił o rozszerzenie 

uzasadnienia do decyzji nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Ząbkowice 

Śląskie, a Miastem i Gminą Kańczuga. Podał, iż podkreśla, że nie jest przeciwny żadnym 

układom partnerskim, jednak obawia się tego, że miejscowość podkarpacka Kańczuga z 3 000 

mieszkańców nie przyniesie zbyt wielu korzyści. Zapytał jakie one będą. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że Burmistrz Miasta i Gminy 

Kańczuga zwrócił się do z prośbą o  możliwość nawiązania współpracy. Podał, że mają jedno 

partnerskie miasto nad morzem i chcieli mieć miasto partnerskie na Dolnym Śląsku, w związku 

z powyższym, iż zna osoby z terenu Gminy Ząbkowice Śląskie, złożył przez nich zapytania, 

czy jest taka możliwość. Powiedział, że w Ząbkowicach Śląskich był Burmistrz miasta 

Kańczuga wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej, natomiast on sam z Przewodniczącym 

Rady Miejskiej Andrzejem Dominik byli w Kańczudze. Głównym powodem nawiązania 

współpracy, jaki podali,  była wymiana młodzieży pomiędzy szkołami oraz, że wstępnie 

rozmawiał z dyrektorem Szkoły Podstawowej nr 3. Dodał, że ponadto Gmina Kańczuga  



ma bardzo rozbudowane Koła Gospodyń Wiejskich, Ochotnicze Straże Pożarne i ten temat 

również jest brany pod uwagę, ale przede wszystkim rozmowy skupiły się na wymianie dzieci 

i młodzieży. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska powiedziała,  

iż zauważyła, że w podstawie prawnej wystąpił błąd, w którym nie dookreślono prawidłowo 

nazwy organu stanowiącego prawo „jest Rada Miejska” winno być „Rada Miejska Ząbkowic 

Śląskich”. Podała, że chciałaby uszczegółowić pytanie Radnego Rady Miejskiej Ząbkowic 

Śląskich Franciszka Gawędy na czym konkretnie miałaby polegać wzajemna wymiana grup,  

w szczególności młodzieży. Dodała, że zapisy zawarte w uzasadnieniu uchwały są bardzo 

ogólne, dodatkowo według oceny Pani Radnej o datach spotkań obu stron, z uzasadnienia nie 

wynika jaki będzie zakres przedmiotowej współpracy. Zapytała czy Pan Burmistrz Marcin 

Orzeszek mógłby udostępnić protokoły z obu spotkań oraz jakie zostały zawarte umowy. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że protokołów ze spotkań nie było, 

ponieważ tych spotkań się nie protokółuje, były to wizyty kurtuazyjne, celem nawiązania 

współpracy. Powiedział, że w kwestii uzasadnienia, odpowiadał Radnemu Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich Franciszkowi Gawędzie. Dodał, że na obecną chwilę nie jest w stanie nic 

więcej powiedzieć; a współpraca będzie nawiązywana na obszarze, o którym mówił. 

Powiedział, że młodzież z Miasta i Gminy Kańczuga miałaby przyjeżdżać zapoznać  

się z młodzieżą Gminy Ząbkowice Śląskie oraz odwrotnie; młodzież będzie się spotykała, 

rozmawiała, poznawała kulturę, a szczegóły dotyczące współpracy będą określone  

w porozumieniu. Podał, że ma nadzieję, że będzie to dobra współpraca, a dzieci i młodzież będą 

miały okazję poznać inną część Polski. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział,  

że młodzież Gminy Ząbkowice Śląskie będzie miała się czego nauczyć od tamtej młodzieży, 

jak i również w druga stronę. Podał, że dla niego miłym zaskoczeniem były elementy 

współpracy miejscowości z gminą. Dodał, że jest tam bardzo duże zaangażowanie społeczne 

wszystkich mieszkańców. Jako przykład podał zbiórkę pieniędzy mieszkańców w celu 

doposażenia nowo powstałego placu zabaw, bardzo duże zaangażowanie mieszkańców. Podał, 

że młodzież Gminy Ząbkowice Śląskie będzie mogła poznać również wschodnią kulturę,  

a młodzież Miasta i Gminy Kańczuga naszą. 

Powiedział, że jeżeli Szkoła Podstawowa nr 3 zaprosi szkołę  z Kańczugi, to ustala sobie pewne 

kwestie, zakres i plan. Dodał, że nie można w sposób szczegółowy, w obecnej chwili podać  

jak to dokładnie będzie wyglądać. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy 

projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 



Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta  

i gminy na 2021 rok (projekt nr 9) )(Uchwała nr LV/368/2021) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda podał, że nie będzie  

się ustosunkowywał do dochodów i wydatków, ponieważ są słuszne. Powiedział, że niepokoi 

go zapis w par. 7. Podał, że w ubiegłym roku planowany budżet na 2021 rok, przyjęto deficyt 

budżetowy w wysokości około 7 000 000 złotych, obecnie w omawianej uchwale jest  

informacja, iż planowany deficyt budżetu wynosi 15 958 765,32 złotych, przy 55 000 000 

złotych zadłużeniu. Powiedział: „ta dziura powiększa się z roku na rok, powiem tak, aż strach 

się bać za rok, gdzie przewidywaliśmy na sesji budżetowej dziurę, deficyt na kwotę bodajże 

18 000 000 złotych; jeżeli ta tendencja będzie szła tak dalej, czyli ponad 100% więcej,  

to możemy dojść do 40 000 000 złotych deficytu i dziury budżetowej, przy 70 000 000 złotych 

już zadłużeniu”. Podał, że w związku z tym uważa, że ten punkt powinien zostać wykreślony  

z uchwały, a pozostałe punkty pozostać do zatwierdzenia przez Radnych Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich. Dodał, iż zastanawia się nad sytuacją, że źródłem pokrycia tego deficytu 

będą przychody z tytułu kredytów i pożyczek, wolne środki w tym wynikające z obligacji 

komunalnych. Powiedział, że kolejne wyzwanie przyszłoroczne, wymagać będzie nakładów 

finansowych, podał, że nie stało się to w ciągu ostatniego czy poprzedniego roku, sytuacja  

ta trwa od samego początku kadencji Burmistrza Ząbkowic Śląskich Marcina Orzeszka. Podał, 

iż uważa, że należy, najwyższy czas, by zastanowić się nad wydatkowaniem środków 

publicznych. Dodał, że  kwotą70 000 000 złotych każdy potrafiłby zarządzać, budować baseny, 

saunaria  potrafiłby. Podał, iż myśli, że gdyby Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek 

przemyślałby sprawę i w najbliższym czasie zwołał sesja Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

dotyczącą tylko finansów publicznych i sposobu ich wydatkowania.  

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Arkadiusz Wilczewski podał, że Radny Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda po raz kolejny widzi wszystko jako upadek. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że zapis par. 7 projektu uchwały 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta i gminy na 2021 rok musi pozostać. Podał, 

że jedno sformułowanie, które w swojej wypowiedzi użył Radny Rady Miejskiej Ząbkowic 

Śląskich Franciszek Gawęda, ponieważ zaplanowany deficyt nie oznacza wykonany, zapis  

par. 7 wynika z zapisów dokumentów finansowych, iż pewne rzeczy są zaplanowane,  

a po zakończeniu roku wygląda to inaczej niż zaplanowano. Dodał, że na dzień dzisiejszy,  



ma nadzieję, iż Wysoka Rada przegłosuje środki niewygasające, a jeszcze kilka milionów 

złotych wprowadzi jako wolne środki za rok 2021. Powiedział, że pewne zapisy są zapisami 

formalnymi. Deficyt Gminy na rok 2021 nie będzie w wysokości, która jest wskazana  

w projekcie uchwały, a stabilność finansowa Gminy, tak jak  zapewniał  na sesji budżetowej, 

robi to po raz kolejny, jest nie zagrożona.  

  

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

16 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygniecie nadzorcze 

Wojewody Dolnośląskiego. (projekt nr 10)(Uchwała nr LV/369/2021) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

  

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

16 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających  

z upływem roku budżetowego 2021.(projekt nr 11)(Uchwała nr LV/370/2021) 



 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

  

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 11. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

W okresie międzysesyjnym do Biura Rady Miejskiej nie wpłynęła żadna interpelacja. 

 

Ad. pkt 12. Wolne wnioski i informacje. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska  podała, iż Radni 

otrzymali zarządzenie nr 392/XII/FP - 2021 Burmistrza Ząbkowic Śląskich. Powiedziała,  

że w par. 1 przyjęto siedmioletni okres do wyliczania średniej arytmetycznej relacji dochodów 

bieżących powiększonych o dochody ze sprzedaży majątku oraz pomniejszonych o wydatki 

bieżące do dochodów bieżących budżetu. Zapytała jaki dotychczas był to okres. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że do chwili obecnej nie było takiego 

przepisu, w tej chwili wszedł nowy przepis, w którym okres jest trzy lub siedmioletni i należało 

podjąć takie zarządzenie. Dodał, że 90% samorządów analizuje to w szerszym czasie,  

w związku z powyższym taką podjęto decyzję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział, że chce 

poinformować Wysoką Radę, iż na jego ręce wpłynęło wiele życzeń od wszystkim instytucji, 

szkół, mieszkańców również dla Radnych Rasy Miejskiej Ząbkowic Śląskich. 

 



Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Beata Bereźnicka  poprosiła o dostosowanie 

odjazdów autobusów do potrzeb dzieci i kończących się lekcji. Podała, że zgłaszała  

to już we wrześniu 2021 roku i nic w tej sprawie nie zostało zrobione i dodała, że autobusy 

odjeżdżają o godzinie 14.20, a uczniowie kończą lekcję 14.25 i muszą czekać na następny 

autobus.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek zapytał, której to dotyczy szkoły. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Beata Bereźnicka podała, że o Szkołę 

podstawowa nr 3 na Powstańców Warszawy. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że zostanie to sprawdzone. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Beata Bereźnicka podała, że dotyczy to dzieci  

z miejscowości Bobolice, Olbrachcice. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że nie dotarło do niego żadne 

głoszenie, ale zostanie to sprawdzone. 

 

 

Ad. pkt.13. Zakończenie obrad.   

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 

Dominik zamknął LV Sesję Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich VIII kadencji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

                  (-) Andrzej Dominik 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Sporządziła: Marta Kurpiel-Tokaruk Referent ds. obsługi Rady Miejskiej i jednostek pomocniczych gminy  


